
1 

 

P r o t o k ó ł    Nr  XXI/2016 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z dnia 31 sierpnia 2016 roku 

odbytej w sali ośrodka wczasowego  
nad Jeziorem Mochel w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  905  do  1157  
 
 

Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał, ponieważ na 15 
radnych 15 jest obecnych – zgodnie z załączoną listą obecności. 

 
Otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim Kazimierz Warylak.  

 
Projekt porządku obrad: 

   1. Otwarcie sesji: 
    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 
 

           2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
  

  3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 
 
  4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  
   
 
   5. Informacja o stanie oświaty w gminie Kamień Krajeński w roku 
szkolnym 2015/2016 oraz stan przygotowań do rozpoczęcia nowego 
roku szkolnego 2016/2017.  
     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGZUO 

                b/ dyskusja 
 
 

  6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu                                                                                    
wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński, informacji o przebiegu 
wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury i 
samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej oraz 
informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za  I 
półrocze 2016 r. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 
                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXI/125/2016  
 

 7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu       
Gminy Kamień Krajeński na rok 2016.   

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             
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                b/ dyskusja 
c/ podjęcie uchwały Nr XXI/126/2016 
 

 8. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kamieniu 
Krajeńskim Sp. z o.o.  
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik 

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXI/127/2016   

 
 9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu 
utrzymania czystości  i porządku na terenie Gminy Kamień Krajeński. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Inspektor 

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXI/128/2016  
 

10. Uchwała zmieniająca  uchwałę w sprawie określenia           
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania    odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości       
z Gminy Kamień Krajeński i zagospodarowania tych odpadów,          
w zamian za uiszczoną przez  właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
       a/ wprowadzenie do tematu- Inspektor 
       b/dyskusja 
       c/ podjęcie uchwały Nr XXI/129/2016 

 
11. Odpowiedź na interpelacje. 
 
12. Zapytania i wolne wnioski. 
       

Radni jednogłośnie 15 głosami za przedstawionym porządkiem obrad. 
  

Ad. 2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
 
 Radni jednogłośnie 15 głosami za przyjęciem protokołu z XX Sesji Rady 
Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. 
 
Ad. 3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 
 
E. Stryszyk – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, 
zaproszeni goście.  Mówiłem już na poprzedniej sesji w sprawie dziur na 
drogach. W nas w Płociczu to są drogi gminne i dlatego prosiłbym aby może 
jeszcze w tym roku te dziury załatać. 
 
J. Wróblewski – Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, Szanowni Gości. Kolejny 
raz chciałbym przypomnieć o czyszczeniu kanałów ściekowych bo na razie 
nie ma żadnych efektów. Sprawa się ciągnie praktycznie od stycznia i do dziś 
dnia nie zostało zrobione praktycznie nic. Następna sprawa została  już 
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poruszona przez kolegę, chodzi o dziury na drogach. Ja bym prosił aby 
równiarka wyrównała drogę w Jerzmionkach, chodzi o fragment od pana 
Szeflera do lasu bo tam się nie da przejechać. Następna droga to jest na 
trasie z Zamartego do Kamienia Krajeńskiego, przed Jakubowem  po prawej 
stronie do lasu.  
 
S. Drogoś – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado.  Na 
ulicy Podgórnej prawdopodobnie ktoś najechał na chodnik i zniszczył go po 
lewej stronie patrząc od dołu. Myślę Panie Burmistrzu, że należało by go 
naprawić jak najszybciej z twego powodu, że tam osoby niepełnosprawne        
i starsze poruszają się i to jest dla nich bardzo duże zagrożenie.  
Następna moja uwaga dotyczy skrzyżowania Dworcowa, Poległych                 
w Radzimiu i wyjazd z Przykopu. Znów zapadła się studzienka i zrobiła się 
dziura. Myślę, że powinniście to na bieżąco kontrolować.  
Trzecia sprawa dotyczy zakrętu koło wysypiska.  Zgłaszałem już to kiedyś, 
chodzi o krzaki, które wyrastają na drogę gminną. Tam niedawno była kolizja 
bo samochody nie mają dobrej widoczności.  
 
K. Kiedrowicz – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo 
i zaproszeni goście. Moje zapytanie dotyczy budowy chodnika                        
w Jerzmionkach, czy są robione jakieś starania?  
Druga sprawa dotyczy przejęcia budynku na osiedlu w Obkasie. Na jakim 
etapie jest ta sprawa.  
 
J. Steinborn – Panie Burmistrzu ja chciałabym zapytać bo poruszałam już 
ten temat na komisjach i wtedy Pan nie wiedział  czy Gmina monitoruje            
w jakiś sposób sprawę tych dwóch zniszczonych lamp w Orzełku. Wrzesień 
już za pasem, wieczory będą coraz dłuższe więc sprawa jest istotna. 
Jeszcze jedna prośba, bo to jest raczej prośba. Chodzi o polbruk przy 
świetlicy , jakby to można było w tym roku sfinalizować Panie Burmistrzu. 
 
B. Januszewski- Panie i Panowie. Pierwsza sprawa dotyczy lustra, które 
mogłoby być ustawione na skrzyżowaniu Dąbrówka- Obkas. Wyjazd  od 
Dąbrówki jest mocno utrudniony  i kierowcy często się skarżą.  
Następna sprawa dotyczy nowej drogi Duża Cerkwica- Obkas, jest tam około 
30 metrowy odcinek gdzie po ulewach stoi przez długi czas woda, ona nigdzie 
nie spływa tylko odparowuje. 
Ostatnia sprawa to dziura koło cmentarza, może udało by się coś z nią zrobić 
jeszcze w tym roku. Tam jeżdżą duże samochody do młyna, nawracają , 
ciągle  trzeba zbierać kamienie i  zasypywać dziurę. 
 
 
Następnie jednogłośnie radni udzielili głosu Staroście Powiatu Sępoleńskiego 
Panu Jarosławowi Tadychowi.  
 
J. Tadych – Serdecznie witam wszystkich na dzisiejszej sesji. Chciałbym 
odnieść się do interpelacji. Mówiłem już Panu Burmistrzowi aby  interpelacje 
wpływały do nas oficjalnie jeżeli chodzi o te sprawy powiatowe jak np. lustro 
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o którym mówił pan Januszewski czy zalegająca woda na drodze powiatowej. 
We wrześniu planowane jest spotkanie z Panem Burmistrzem i wizja             
w terenie dotycząca dróg i chodników a także innych spraw zgłaszanych 
przez mieszkańców. Za chwilę mamy projekt budżetu i gminy będą 
konsultowały z nami sprawy drogowe, chodniki i inne inwestycje. Jesteśmy 
na etapie porządkowania spraw jeżeli chodzi o komunalizację dróg. W 
Orzełku mieszkańcy są zainteresowani wykupem terenów wokół swoich 
posesji, mamy tam pewne ustalenia.  Pas drogowy w Orzełku jest tak szeroki, 
że podchodzi aż pod posesje i dlatego chcemy pewne sprawy uporządkować. 
Te wszystkie sprawy wraz z Panem Burmistrzem i dyrektorem Eckertem 
będziemy w terenie konsultować. Podobnie jest z ulicą Dworcową                  
w Kamieniu Krajeńskim. Radni będą na pewno o wszystkim szczegółowo 
poinformowani bo trzeba będzie podjąć odpowiednie uchwały.  Obiecałem też 
panu Januszewskiemu, że na terenia sołectwa Duża Cerkwica również się 
spotkamy.  Jeżeli chodzi o kwestie dziur i wykaszania poboczy to każdy         
z państwa może sobie wejść na stronę Zarządu Drogowego, tam jest taka 
aplikacja i można na bieżąco sprawdzić gdzie zostało wykoszone a gdzie        
w najbliższym czasie zostanie wykoszone. Jeżeli chodzi o łatanie dziur to od 
początku roku Zarząd Drogowy już czterokrotnie przejechał po drogach 
powiatowych i dokonywał bieżących napraw. Przypominam również, że w tym 
roku mamy dożynki powiatowo- gminne w Kamieniu Krajeńskim i wszystkich 
serdecznie zapraszam. 
 
K. Kiedrowicz- Panie Starosto chciałem zapytać o kontynuację remontu drogi 
Obkas- Duża Cerkwica, czy znane są jakieś terminy. 
 
J. Tadych- Na razie jeszcze nic nie wiadomo. Na  programy, które są 
ogłoszone przez Marszałka  na pewno się nie załapiemy. Jeśli chodzi o tak 
zwane schetynówki musielibyśmy sztucznie tworzyć zatoczki, wysepki, 
oznakowania, oświetlenie aby zdobywać dodatkowe punkty a to niesie za 
sobą  dodatkowe koszty. Partnerstwo gmina- powiat również nie jest już 
punktowane. Od Marszałka udało nam się zdobyć środki, które przeznaczone 
zostały na budowę drogi w gminie Więcbork, Lubcza- Borzyszkowo, którą 
budujemy już od 2006 roku, został skończony 9 etap. Na pytanie radnego  
Pana Kiedrowicza powiem, że bez środków zewnętrznych nie uda nam się 
ruszyć z dalszym etapem budowy bo potrzebne są około 3 mln złotych.  
 
W związku z brakiem dalszych pytań przystąpiono do kolejnego punktu sesji. 
  
Ad. 4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 Informacja - w załączeniu do protokołu z sesji. 
  
 
Ad. 5. Informacja o stanie oświaty w gminie Kamień Krajeński w roku 
szkolnym 2015/2016 oraz stan przygotowań do rozpoczęcia nowego 
roku szkolnego 2016/2017.  
 Informację przedstawiła Dyrektor Miejsko – Gminnego Zespołu Usług 
Oświatowych w Kamieniu Krajeńskim – Urszula Brycka.  
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 W/w informacja w załączeniu do protokołu z sesji.  
 
A. Atamański – Nie chciałbym dyskutować ale chciałbym podziękować 
nauczycielom, dyrektorom za ogromne zaangażowanie w swoją pracę, Pani 
Bryckiej, Panu Burmistrzowi za troskę nad naszym mieniem szkolnym, nad 
wdrażaniem  nowych projektów edukacyjnych, które pozwalają wyrównywać 
szanse naszej młodzieży.  
 
J. Wróblewski- To jest niepokojące Pani Dyrektor, że ubywa tak tych uczniów 
z roku na rok. Jeżeli w naszej gminie nie będzie rozwoju, nie będzie 
mieszkań, nie będzie pracy to młodzież nie będzie chciała tu osiadać.  
Dziękuję przy okazji Pani Dyrektor Suchomskiej za udostępnienie szkoły na 
organizowanie imprez i pomoc przy tych imprezach. Mam tu na myśli Dzień 
Babci i Dziadka, Dzień Dziecka. Chcielibyśmy aby było tak dalej, jeszcze raz 
dziękuję. 
 
W. Głomski- Szanowni Państwo, chciałbym serdecznie podziękować za 
zaangażowanie w pracę, za laureatów konkursów, za wyniki egzaminów 
końcowych. Świadczy to o bardzo wysokim poziomie nauczania w Kamieniu. 
 
K. Warylak- W imieniu własnym oraz całej Rady  składam podziękowania za 
osiągnięte wyniki, zaangażowanie i organizację pracy.  
 
J. Steinborn- Ja chciałabym życzyć Państwu aby te turbulencje, które 
czekają nas w systemie oświaty nie przytłaczały Państwa pracy, aby 
wzmacniały w dążeniu do realizacji działań. Jeszcze raz życzę wszystkiego 
najlepszego w nadchodzącym, nowym roku szkolnym. 
 
Następnie została ogłoszona 15 minutowa przerwa. 
 
 

Po zakończonej przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał pismo 
Powiatowego Inspektora  Nadzoru Budowlanego w Sępólnie Krajeńskim 
dotyczące interpretacji Miejscowego Planu Zagospodarowania dla terenów 
wokół ulicy Wyspiańskiego, łączenia działek oraz zapytaniem czy działalność 
bazy transportowej jest działalnością uciążliwą.  
Radni jednogłośnie udzieli głosu Panu Ireneuszowi Juhnke, właścicielowi 
działalności gospodarczej, której pismo dotyczy. 
 
I. Juhnke- Prowadzę firmę transportową. W Kamieniu mieszkam od 13 lat     
a od 12 posiadam plac na którym prowadzę komis samochodowy przy ulicy 
Sępoleńskiej 21. W tej chwili moja firma na tyle się rozrosła, że 
potrzebowaliśmy placu na który możemy wstawiać samochody. Do tej pory 
moje samochody  stawały w różnych miejscach, na stacjach benzynowych, 
na ulicach przemysłowych. W związku z tym, że firma się rozrosła zacząłem 
mieć problemy z policją gdyż samochody utrudniały ruch. W związku z tym 
postanowiłem zainwestować. Posiadam działki, które skupowałem od lat        
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i wybudowałem plac. Nie potrzebowałem na to żadnego  pozwolenia zgodnie    
z obowiązującymi przepisami. Wszystko wykonałem zgodnie                           
z obowiązującymi normami ale moim sąsiadom się to niestety nie spodobało, 
w związku z czym piszą  odwołania do nadzoru budowlanego do Sępólna, do 
Bydgoszczy i wszędzie gdzie się da. Miałem już kontrolę z nadzoru 
budowlanego kiedyś i teraz ponownie, stąd właśnie jest to pismo. 
Postanowiłem przyjść do Państwa i przekazać swoje stanowisko, jak to 
wygląda z mojej strony. Rozmawiałem już wcześniej z burmistrzem                 
i urzędnikami, którzy się tym zajmują od strony prawnej. Urząd nie jest 
jednak stroną, która miała by wydać takie poparcie ponieważ Urząd zajmuje 
się tym aby przestrzegać prawa. To pismo skierowane jest do Rady, dlatego 
chciałbym Radzie zaznaczyć pewną kwestie. Od tej decyzji zależy to, czy moja 
firma zostanie w Kamieniu Krajeńskim czy tą firmę po prostu przeniosę. 
Swój plac obsadziłem tujami, które za dwa lata wyrosną na tyle, że sąsiedzi 
nawet nie będą widzieli, że prowadzę tam działalność. Stojąc obok mojego 
placu można porównać uciążliwość i hałas  z warunkami, które panują na 
pobliskim CPN-ie czy przy przebiegającej obok drodze. Na moim placu 
samochody stoją, nie jeżdżą. Poza tym posiadamy samochody z normą euro 5 
i euro 6. Euro 6 to jest już taka norma, że można podstawić szklankę pod 
rurę wydechową i napić się bez obaw z niej wody. Samochodów mamy w tej 
chwili 140, większość samochodów jeździ po Europie. Zjeżdżają tylko w tym 
celu aby wymienić załogę, oponę czy jakąś niezbędną część. Samochody są 
serwisowane w autoryzowanych serwisach w związku z czym nie robimy tu 
żadnych większych napraw.  Niemniej sąsiedzi się skarżą. Miejscowość jest 
mała a sukces innych boli. Chcę zwrócić uwagę na jedną sprawę. Ponieważ 
moja firma rośnie z roku na rok, w roku 2016 będziemy mieli około 30 
procentowy przyrost. Przedstawię dane, które otrzymałem od Pana 
Skarbnika. Odpis podatkowy od osoby fizycznej, która prowadzi działalność 
wynosi  37,79 procenta.  Za 2015 rok w związku z prowadzoną przeze mnie 
działalnością do kasy Urzędu Miasta wpłynęło 253 tysiące złotych. Za  
podatek od nieruchomości, gdzie nie miałem wtedy utwardzonego placu  
wpłynęło  5 tysięcy złotych. Podatek od środków transportowych to  kolejne 
18 tysięcy złotych.  Gmina dostała 277 tysięcy złotych od mojej firmy. W 
związku z tym tą jedną decyzją poparcia, którą macie dzisiaj podjąć 
uzależnia się czy do kasy gminy wpływać będzie około 300 tysięcy złotych 
rocznie. Jeżeli tego poparcia mi nie udzielicie będę zmuszony ten plac 
rozebrać i przenieść się niedaleko, nawet do Sępólna i tam odprowadzać 
podatki. Chciałbym zostać w Kamieniu, moje dziecko chodzi tutaj do szkoły, 
ja chodzę po tych chodnikach i chciałbym aby tutaj było ładnie. Zostało mi 
jeszcze 17 lat do emerytury, czyli przez 17 lat może wpływać do kasy Gminy 
300 tysięcy złotych rocznie. Proszę więc o pozytywną ocenę w tej sprawie.  
 
K. Warylak- My jako Rada nie mamy takich uprawnień i dlatego przekazałem 
to pismo do Burmistrza Kamienia Krajeńskiego z prośbą o rozpatrzenie.        
 
W. Głomski- W związku z przekazanym przez Radę Miejską pismem 
zwróciliśmy się z prośbą o opinię do planistki.  
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Następnie Burmistrz odczytał treść pisma otrzymanego od planistki.  
 
W. Głomski- Z treści pisma wynika, że opinia planistki jest pozytywna dla 
przedsiębiorcy i odpowiedź takiej treści zostanie przekazana do nadzoru 
budowlanego. 
 
S. Drogoś- Spotykam się z taką sytuacją, że na sesji mówi się o czymś          
o czym my nie wiemy i Pan sugeruje, że mamy podjąć jakąś decyzję. Jest to 
dla mnie nie zrozumiałe. Jeżeli ja mam podejmować jakąś decyzję to muszę 
wiedzieć o co chodzi. Muszę zapoznać się z materiałem i wtedy mogę podjąć 
decyzję. Jestem za tym aby w Kamieniu było jak najwięcej przedsiębiorców    
a jak wszyscy wiemy w tamtym miejscu zawsze wszystko wszystkim 
przeszkadzało.  My jako Rada jeżeli mamy podjąć decyzję czy uchwałę to 
musimy się najpierw zapoznać z materiałem bo to jest podstawą wszystkiego. 
Ja osobiście jestem jak najbardziej przychylny działalności Pana Juhnke        
i dziwię się mieszkańcom, że CPN nie przeszkadza, krajówka nie przeszkadza 
a samochody tam stojące przeszkadzają.  Mam nadzieję Panie 
Przewodniczący, że na drugi raz jeżeli coś  będziemy mieli rozpatrywać, 
podejmować to proszę to odpowiednio wcześniej przygotować.  
 
K. Warylak- My dzisiaj żadnej decyzji nie będziemy podejmować dlatego się 
zwróciłem do Pana Burmistrza o wyjaśnienie sprawy. Pan Juhnke chciał 
przyjść dzisiaj na sesję dlatego udzieliłem mu głosu żeby wszystko nam 
jeszcze wytłumaczył. Chciałem aby Rada miała świadomość, że takie skargi 
są i poprosiłem o dalsze wyjaśnienie sprawy.  
 
T. Dysput- Pieniądze to nie wszystko.  Pan mówił tylko o pieniądzach,            
o zyskach. A ile z tego będzie uciążliwości, ilu mieszkańców się nie wybuduje, 
ilu się wyprowadzi z powodu Pana uciążliwości. Przykładem są rodzice 
dziecka z chorobą którzy musieli posłać dziecko do innego przedszkola            
i wyprowadzili się z Kamienia.  
 
J. Steinborn- W ogóle  to mam wrażenie, że Rada nie jest władna do 
zajmowania się tą sprawą. Nie wiem czy kwestia uchwalania Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego jest już zamknięta więc ewentualnie tam 
można było coś zmieniać. Ktoś wydał Panu decyzję na prowadzenie 
działalności gospodarczej więc myślę, że to tez jest sprawa typowo  
indywidualna dla administracji. Oprócz tego, że nie bardzo wiemy o co chodzi 
to wydaję mi się, że to w ogóle nie do nas należy a z drugiej strony można by 
się zainteresować tą uciążliwością ze strony administracji. Słyszałam tylko 
gdzieś z boku, że chodzi tu o porę nocną. Samochody wiadomo, że muszą 
przyjechać ale, że w nocy dokonuje się napraw, że są rozmowy itd. Nie wiem, 
nie umiem powiedzieć czy my powinniśmy w takiej formie się tym tutaj 
zajmować. Nikt nie kwestionuje tego, że firmy są nam potrzebne ale pan tutaj 
rozmawiał        z nami trochę na zasadzie szantażu. Myślę, że należy to tak 
rozstrzygnąć aby było dobrze i dla mieszkańców którzy tam mieszkają czy 
będą ewentualnie mieszkać i dla pana, który prowadzi tam swoją firmę. 
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J. Wróblewski- Ja zawsze apelowałem do Burmistrza żeby ściągać jak 
najwięcej przedsiębiorców bo wiadomo, że nasza gmina jest mała                    
i zdecydowanie rolnicza. Brak jest zakładów pracy, jest duże bezrobocie. 
Dlatego uważam, że absolutnie nie możemy dopuścić do tego żeby pan 
Juhnke wyprowadził się z Kamienia. Jego działalność niesie za sobą duże 
wpływy do budżetu miasta i dlatego jeżeli ta uciążliwość nie jest zbyt duża to 
byłbym za tym aby udzielić mu poparcia.  
 
E. Węglewski- Najpierw chciałem zwrócić się do Pani Dysput. Mówi Pani 
emocjonalnie w sprawie o której nic Pani nie wie. Jeżeli chodzi o działalność 
prowadzoną przez Pana Juhnke to mogę powiedzieć dużo bo jestem 
sąsiadem. Mieszkam przez drogę. Ten plac mi nie przeszkadza, tam nie ma 
żadnego hałasu. Większe hałas jest z CPN-u w sezonie letnim ale to mi też 
nie przeszkadza. Dajmy ludziom pracować. Nie jest prawdą, że ludzie tam nie 
chcą mieszkać, w przeciągu pięciu lat w moim sąsiedztwie wybudowało się 
dziewięć domów.  
 
B. Januszewski-  Jak to jest możliwe, że urzędnicy nie mogą znaleźć czegoś 
co jest zapisane w Miejscowym Planie Zagospodarowania. Nie można znaleźć 
planu z 2000 roku, tego co tam jest zapisane. Ja uważam i tak słyszałem na 
komisji, że nie będziemy wydawać żadnej opinii tylko wysłuchamy. Teraz 
mówi się o wydawaniu decyzji. Myślę, że Pan Juhnke powinien dogadać się     
z mieszkańcami, sąsiadami i tak by było najprościej. My a tym bardziej Rada 
nie jesteśmy tu żadną stroną. I jeszcze jedno, Panie Przewodniczący 
Węglewski jest bardzo nieładnie w taki niegrzeczny sposób zwracać się do 
Pani Dysput. 
 
W. Głomski- Opinia planistki, którą tu dzisiaj przedstawiłem to opinia do 
planu już istniejącego, ustanowionego przez Radę i to ma być respektowane.  
 
J. Kucharski- Uważam, że jak najbardziej powinniśmy otwierać drzwi takim 
przedsiębiorcom jak Pan Juhnke.  Przez te lata jak ja jestem radnym miała 
być u nas biogazownia, jakaś ferma jednak  zawsze było jakieś ale.  
Działalność, którą prowadzi Pan Juhnke jest na pewno najmniej uciążliwą     
z tych wszystkich o których wspominałem a my też się nad tym 
zastanawiamy.  
 
A Atamański- Mi się wydaje, że ta rozmowa jest bezprzedmiotowa. Pan 
Juhnke budując firmę budował ją na swojej działce do tego przeznaczonej 
pod działalność gospodarczą.  Dlatego nie widzę sensu dalszej dyskusji.  
 
K. Warylak- Jeszcze raz podkreślam, że my dzisiaj żadnej decyzji 
podejmować nie będziemy. Pismo Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego przekazałem Burmistrzowi do rozpatrzenia bo my nie jesteśmy 
władni do podejmowania takich decyzji. Pan Juhnke poprosił o zabranie 
głosu bo chciał nam bliżej przedstawić problem i to wszystko. Nie jest 
prawdą to co mówił Pan Januszewski, że nie mogliśmy znaleźć dokumentów. 
Po prostu trzeba było zwrócić się do planistki z prośbą o interpretację             



9 

 

i dzisiaj jej stanowisko poznaliśmy. My jako Rada dziś Panu Juhnke żadnej 
opinii nie wystawimy. Widział Pan opinie poszczególnych radnych ale na 
razie nic więcej zrobić nie możemy.  Burmistrz odpowie na pismo Nadzoru 
Budowlanego a my na dzisiaj dyskusję zakończymy.  
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński, informacji o przebiegu 
wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury                
i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej oraz informacji 
o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 
2016 r. 
 

Ad. a/ wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz – Wojciech Głomski.    
 
Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz 
Warylak odczytał uchwałę Nr 2/I/2016 Składu Orzekającego Nr 1 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 5 sierpnia 2016 r.       
w sprawie opinii                  o przedłożonej przez Burmistrza Kamienia 
Krajeńskiego informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kamień 
Krajeński za I półrocze 2016 roku.   

 
Ad. b/ dyskusja 

Brak dyskusji w przedmiotowej sprawie. 

 
 Ad. c/ Uchwała Nr XXI/125/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim     
z dnia 31 sierpnia 2016 roku w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński, informacji o przebiegu 
wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury                 
i samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej oraz informacji       
o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2016r.    

     Głosowanie: Radni obecni na sesji głosowali 15 głosami za przyjęciem 
informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński, 
informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury i samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej 
oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za                 
I półrocze 2016r.   
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Ad. 7. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.    
 
J. Wróblewski-  Szanowna Rado, nie jestem zwolennikiem nowych inwestycji 
w trakcie roku budżetowego. Tak się teraz składa, że mamy jedną nową 
pozycje a mianowicie wodociąg w Małej Cerkwicy na wybudowaniu. Kwota 
5000 złotych i na tym pewnie nie koniec. A może Panie Burmistrzu lepiej by 
było wejść w te przydomowe oczyszczalnie ścieków. Gmina Chojnice 
przeznacza co roku od 80 do 100 tysięcy na dofinansowanie tych 
oczyszczalni. 
 
W. Głomski- Chciałbym wyjaśnić, że pan Kerl nie ma wody, od lat wozi wodę 
w kanach do siebie. Bardzo blisko idzie wodociąg sępoleński i dlatego za 
aprobatą Rady podjęliśmy decyzję, że dołożymy te 5 tysięcy złotych jeżeli pan 
Kerl da również 5 tysięcy złotych i Sępólno dołoży kolejne 5 tysięcy.  Czyli my 
do tej inwestycji dokładamy 33 procent kwoty.  
 
Wobec braku dalszej  dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXI/126/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia               
31 sierpnia 2016 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Kamień Krajeński na rok 2016 podjęta została jednogłośnie 15 głosami 
za.   
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kamieniu 
Krajeńskim Sp. z o.o.  

  

Ad.  a/ wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik – Piotr Gustyn  
 
Ad.  b/ dyskusja 

 

J. Wróblewski-  Wysoka Rado, niewątpliwie Zakład Gospodarki Komunalnej 
jest w komfortowej sytuacji bo nie dość, że przekazujemy te osiemdziesiąt 
tysięcy wkładu to jeszcze podwyższają opłaty za media. To nie są takie małe 
opłaty bo to 8 procent w skali roku. Ja uważam, że powinniśmy zdecydować 
czy dajemy pieniądze na powiększenie tego wkładu ale wtedy oni nie powinni 
podwyższać opłat za ścieki i za wodę, bo praktycznie oni tu korzystają 
podwójnie i  są w sytuacji komfortowej na dzień dzisiejszy. Jeżeli my nie 
zaakceptujemy podwyżek a faktycznie ich nie zaakceptowaliśmy to one i tak 
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weszły w życie. Także na przyszły rok powinniśmy zdecydować czy dajemy im 
tą dotację czy oni podwyższają za media. Oni korzystają podwójnie                
a mieszkaniec i tak  zapłaci czy podwyższą 5, 10 czy 15 procent bo nie mamy 
żadnej mocy żeby to zawetować . Dziękuje. 

W. Głomski-  Szanowni Państwo, Szanowna Rado. Jak była robiona 
inwestycja zdecydowaliśmy, że my jako Urząd będziemy płacić podstawę 
natomiast odsetki będą wchodzić w skład kosztów produkcji wody i odbioru 
ścieków bo gdybyśmy w te koszty  80 tysięcy wliczyli koszty wody to woda by 
przypuszczalnie musiała być droższa o jakieś 50 groszy, przeliczając na 
kamieńskie zużycie. Takie zobowiązania przy budowie i modernizacji 
hydroforni w Kamieniu podjęliśmy  zresztą przy układaniu budżetu i  już te 
koszty 80 tysięcy uwzględniliśmy jako udział  w spółce. 

J. Wróblewski- Panie Burmistrzu, Pan stanowi najwyższe gremium tej  
spółki, to zgromadzenie wspólników. Pan powinien to zawetować od razu gdy 
oni ten wniosek przesyłają. Ja pamiętam, że ani razu nie wstrzymał Pan 
tego, podwyżki były i są. Najważniejsza rola jest Pana, żeby to przyhamować. 

W. Głomski- Wstrzymywaliśmy, były różne sytuacje i staramy się, aby ta 
cena była jak najniższa. 

K. Kiedrowicz- Panie Burmistrzu, Pan odnosi się, że jeśli jest inwestycja 
robiona i zaraz koszt wody wzrośnie. Nie, bo jeśli inwestycja jest zrobiona to 
ona w czasie się spłaca. Firma zarabia rocznie jakąś pule pieniędzy, które 
można przeznaczyć na inwestycje czy modernizację. U nas jest tak, że Gmina 
wszystko pokrywa. Wykonawcą jest ZGM, który później przejmuje dany 
wodociąg czy kanalizację i na nim zarabia. 

W. Głomski- Jeżeli chodzi o inwestycje czy koszty wody to zawsze staramy się 
aby to była jak najmniejsza opłacalność dla ZGM. Jeżeli byłaby to firma 
komercyjna to oczywiście koszty inwestycji wrzuciliby w koszty wody  i wtedy 
by się to zwracało bo koszty ponosili by mieszkańcy. Natomiast w tym 
przypadku koszty my ponosimy i nie wchodzą one w skład ceny wody. Do 
ceny wody doliczone są odsetki plus ceny umieszczenia urządzeń w pasie 
drogowym. Za to ZGM musi zapłacić a my staramy się aby ceny wody            
i ścieków były na jak najniższym poziomie. Mogę Wysoką Radę zapewnić, że 
przy następnym przedstawieniu przez ZGM propozycji  zmian cen będę to 
konsultował z Wysoką Radą. 

J. Wróblewski- Panie Burmistrzu jak to jest możliwe, ż mamy najtaniej jak 
średnia krajowa jest 10,80 a my mamy 11,50. 

Ad. c/ Uchwała Nr XXI/128/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z 
dnia 31 sierpnia 2016 r. w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do 
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Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kamieniu Krajeńskim 
Sp. z o.o.  

Głosowanie: Radni obecni na sesji głosowali 12 głosami za 
wniesieniem wkładu pieniężnego do Zakładu Gospodarki Komunalnej             
i Mieszkaniowej w Kamieniu Krajeńskim Sp. z o.o.  

Głosów przeciw – 2 (J. Wróblewski, K. Kiedrowicz)  
Głosów wstrzymujących się – 1 (S. Drogoś)  
 
Ad. 9. Wprowadzenia do tematu dokonał inspektor Piotr Furdyna. 
 
K. Kiedrowicz-  Chciałem zapytać kto na zmianach które pan przedstawił 
skorzysta, czy będą to mieszkańcy czy ZGKiM. 
 
P. Furdyna-  Jesteśmy przed przetargiem, prosiliśmy radnych o sugestie w 
tej sprawie. Zmiana ta zostanie wrzucona do specyfikacji. Na pewno jest to 
zmniejszenie częstotliwości więc koszty powinny się zmniejszyć.  
 
A. Atamański-  Proszę aby w harmonogramie wywozu odpadów na następny 
rok te zmiany jakoś wyraźnie zaznaczyć, może na czerwono aby bardziej 
rzucały się w oczy mieszkańcom.  
 
J. Steinborn- Na wsi aby napełnić 120 litrowy pojemnik szkłem trzeba 
długiego czasu. Samochód, który jeździł i zbierał szkło jeździł pusto. Dopiero 
za nim jeździł drugi samochód, który zbierał odpady posegregowane             
w workach. Także myślę, że jest to jakaś forma oszczędności na przyszły rok 
i że opłaty nie podejdą znowu do góry.  
 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXI/128/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia               
31 sierpnia 2016 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kamień 
Krajeński została przyjęta 14 głosami za.  
 
Głosów przeciw- 1 ( K. Kiedrowicz) 
Głosów wstrzymujących się- 0 
 
 Ad. 10.  Wprowadzenia do tematu dokonał inspektor Piotr Furdyna.   
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały.  
 
Uchwała Nr XXI/129/2016 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Kamień 
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Krajeński i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
została przyjęta 14 głosami za.  
 
Głosów przeciw- 1 ( K. Kiedrowicz) 
Głosów wstrzymujących się- 0 
 
Ad. 11. Odpowiedź na interpelacje. 
 
W. Głomski –Pan Józef Wróblewski, jeżeli kanały ściekowe nie zostaną 
wyczyszczone to wyślę tam swoich ludzi bo faktycznie ta sprawa ciągnie się 
już długo. Co do dróg  gminnych to muszę się skontaktować z panią sołtys 
bo decydentem co do tego gdzie ma iść równiarka jest właśnie ona. 
 Pan Drogoś Stanisław, zajmiemy się naprawą chodnika na ulicy Podgórnej. 
Odnośnie zapadającej się studzienki na skrzyżowaniu Dworcowej, Poległych 
w Radzimiu i Przykopu musimy skonsultować problem z Zarządem 
Drogowym i ZGKiM.  Krzaki w okolicach wysypiska śmieci postaramy się 
usunąć.   
Pan Kazimierz Kiedrowicz, muszę również podziękować panu sołtysowi          
z Jerzmionek bo też chodzi wokół tego chodnika. Na pewno będziemy działać 
w tej sprawie. 
Odnośnie przejęcia budynku w Obkasie już dwa razy składaliśmy wniosek, 
złożymy trzeci raz, może się uda. Lampa w Orzełku już praktycznie powinna 
być montowana. Co do drugiej toczy się jeszcze postępowanie wyjaśniające.  
Pan Januszewski Bogdan, lustro na krzyżówce Obkas- Dąbrówka 
przekażemy to do Zarządu Drogowego i postaramy się aby to zrealizował. 
Odnośnie zalegającej wody zrobimy wizję w terenie i spróbujemy rozwiązać 
ten problem. Dziura koło cmentarza, nie wiem czy damy radę w tym roku. 
Powinniśmy ale tyle się dzieje teraz w Dużej Cerkwicy, to chyba było by już 
za dużo.  
Chciałbym podać w tym miejscu jeszcze taką informację, że są problemy        
z pozyskaniem pracowników interwencyjnych. Dlatego budowę chodników 
prosimy planować według możliwości sołectwa z nastawieniem na wykonanie 
ich przez firmę. Natomiast to co jest obiecane, Witkowo i Dąbrowa pójdzie to 
ze środków Pana Eckerta, mam nadzieję że mi tego dopilnuje. 
W przyszłym roku musimy pomyśleć nad innymi rozwiązaniami. Był już taki 
moment, że chciałem rozwiązać brygadę pracowników interwencyjnych bo za 
bardzo sobie popuścili. Mamy ich w tej chwili dziewięciu a były takie czasy, 
że na robotach publicznych mieliśmy 40- 50 osób. Niestety okazuję się, że 
nie ma chętnych do pracy.  Nikt mnie nie przekona, że w Polsce jest 
bezrobocie. Praca jest ale nie ma chętnych by ją wykonywać.  
 
Ad. 12. Zapytania i wolne wnioski.    
 
K. Kiedrowicz-  Prosił bym aby zwrócić się do Powiatu o wyprostowanie 
tabliczek przy wjeździe do Obkasu od strony Cerkwicy. Jakiś samochód tam 
uderzył i jest cała przegięta.  
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J. Steinborn-  Nie ma dzisiaj z nami prezesa ZGKiM ale spytam burmistrza. 
Chodzi mi o te tak zwane letnie krany przy domach.  Są one zamykane już    
w październiku a otwierane na wiosnę, w kwietniu albo maju a ZGKiM przez 
cały rok pobiera opłatę za pobór i odczyt.  Ja to już kiedyś  zgłaszałam, pan 
prezes mówił, że musimy to jakoś rozstrzygnąć ale nic się w tej sprawie nie 
dzieje. Zaraz jest wrzesień, niedługo będzie ostatni faktyczny odczyt z takiego 
licznika, krany będą zamknięte. Mam pytanie czy przyjrzano się temu 
problemowi. To na pewno nie będzie dotyczyło gospodarstw rolnych bo tam 
woda z tych ujęć pobierana jest przez cały rok ale na pewno będzie dotyczyło 
tych, którzy mają działki.  
 
J. Kucharski-  Ja byłem, nie wiem może jeszcze ktoś z państwa na tym 
spotkaniu gdzie prezes poruszał właśnie ten temat o którym Pani Jadzia 
tutaj mówiła.  Prezes mówił, że na koniec sezonu letniego należy napisać 
wniosek o odłączenie tego podlicznika ale trzeba pamiętać również o tym 
żeby na wiosnę napisać wniosek o podłączenie. Tak tłumaczył prezes, że jest 
taka możliwość ale właśnie po napisaniu takich dwóch wniosków.  
 
J. Steinborn-  Nie podoba mi się ten pomysł. Gdy rozmawialiśmy o tym 
wcześniej na sesji obecny był pan z Wiadomości Krajeńskich i mówił, że        
w Sępólnie ustalone jest to jakoś odgórnie, że płaci się przez pięć miesięcy     
w roku. Może to byłby jakiś pomysł.  
 
P. Łukarski- Panie Burmistrzu ja mam prośbę do Zarządu Drogowego. Droga 
do Jerzmionek jest taką drogą zapomnianą. Tylko raz widziałem, że były 
wykoszone pobocza, znaki są poodwracane. Myślę, że pan Eckert powinien 
się nią przejechać.  
 
W. Głomski- Na pewno przedstawię ten problem.  
 
P. Łukarski- Podczas wichur przewróciły się dwa drzewa przy wjeździe na 
wybudowanie Zamarte, tuż przed Jerzmionkami. Przyjechała straż, drzewa 
usunęła ale do dzisiaj nikt tego nie uprzątnął. 
 
K. Warylak - w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady 
XXI Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za 
przybycie. 
 
Na tym obrady XXI Sesji zakończono. 
 
 
           P r z e w o d n i c z ą c y  
        Protokołowała                  Rady Miejskiej 
 /-/  wz. Maria Mosek       
             /-/ Kazimierz Warylak 
 
 


